
Protokół Nr XXXII/2013
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 12 lipca 2013 r.
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXXII sesję Rady 
Gminy  Barciany.  Powitała  zaproszonych  gości:  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę, 
Skarbnika Gminy – Marię Pyrcz, Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, radcę prawnego – Dariusza 
Bączka, Dyrektor Zespołu Szkół w Windzie – Iwonę Spodyniuk, Sołtysów,  Prezesa Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Drogoszach oraz radnych. Poinformowała, że na sesji nieobecni są radni Andrzej 
Fedczak oraz Robert  Gastołek – nie zna przyczyny nieobecności.  Na podstawie listy obecności 
stwierdziła quorum – 13 obecnych radnych.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym 
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  protokół 
z XXXI sesji był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. 
Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest za przyjęciem protokołu. W głosowaniu jawnym 
za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 13 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że zgodnie z § 
25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 7 dni  
przed  sesją.  Następnie  dodała,  że  zgodnie  z  §  31  Statutu  Gminy można  przedstawiać  wnioski 
w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że żadne wnioski nie wpłynęły.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z  XXXI sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 
sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7.  Projekt  uchwały  w sprawie  zmian  w uchwale  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Barciany na lata 2013-2029.   
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.  
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości gruntowej 
położonej  w  Barcianach  na  rzecz  Warmińsko-Mazurskiego  Oddziału  Straży  Granicznej 
w Kętrzynie.
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
11. Wolne wnioski i informacje.
12. Wnioski mieszkańców.

1



13. Sprawy różne.
14. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza 
o wykonaniu uchwał Rady.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy 
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną 
informację. 

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie 
interpelacji i zapytań Radnych.

Radny Adam Robert Prokop zgłosił interpelację w sprawie drogi gminnej Bobrowo-Główczyno. 
Zwrócił uwagę na zbyt duże gabaryty nawożonego na tę drogę gruzu, co znacznie utrudnia przejazd 
samochodem osobowym. Następnie przypomniał o potrzebie dokończenia remontu drogi Kotki-
Błędowo. Ponadto zapytał, na jakim etapie znajduje się modernizacja oświetlenia na terenie gminy 
Barciany.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożone 
interpelacje.

Więcej interpelacji i zapytań nie złożono.

Ad 7 – 8. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała, że 
przed godziną odbyło się wspólne posiedzenie komisji. Uczestniczyła w nim Pani Skarbnik, która 
szczegółowo omówiła zmiany w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Barciany na lata 2013-2029 oraz zmiany w budżecie gminy na 2013 rok. Z uwagi na fakt, iż 
w sesji uczestniczą zaproszeni goście, poprosiła o ponowne zreferowanie projektów uchwał.

Skarbnik  Gminy  –  Maria  Pyrcz  omówiła  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej. 
Poinformowała, że w wyniku wprowadzonych zmian planowanych kwot dochodów i wydatków 
na 2013 rok deficyt nie uległ zmianie i pozostaje na poziomie 5.097.788,75 zł, przychody nie uległy 
zmianie  i  wynoszą  8.790.047,70  zł,  natomiast  rozchody  równają  się  kwocie  3.692.259,00  zł. 
Na pokrycie  planowanego  deficytu  oraz  spłatę  wcześniej  zaciągniętych zobowiązań  został 
ogłoszony przetarg na kwotę 6.264.272,69 zł. Następnie Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz omówiła 
zmiany w budżecie gminy na 2013 rok. Poinformowała, że zwiększa się dochody budżetu na 2013 
rok  o  kwotę  547.166,32  zł,  w  tym:  dział  756  rozdział  75601  § 0350  wpływy  z  podatku 
od działalności gospodarczej osób fizycznych kwota 500,00 zł (wpływy z Urzędu Skarbowego), 
rozdział 75615  § 0500 – podatek od czynności cywilno-prawnych kwota 14.000,00 zł  (wpływy 
z Urzędu Skarbowego), rozdział 75618 § 0490 – wpływy z innych opłat stanowiących dochody jst 
kwota 500.000,00 zł  – na opłatę za gospodarowanie odpadami (opłata śmieciowa) przeniesiono 
rozdział  90002 (gospodarka  odpadami),  rozdział  75621  § 0020 –  podatek  dochodowy od osób 
prawnych w kwocie 4.000,00 zł (z Urzędu Skarbowego), rozdział 75814 § 0920 – pozostałe odsetki 
kwota  4.000,00  zł  (odsetki  z  kapitalizacji  odsetek  kwartalnych  z  różnych  kont  bankowych 
podległych i  UG),  dział  900 rozdział  90002  § 2460 gospodarka  odpadami  kwota  24.666,32 zł 
(promesa z WFOŚiGW w Olsztynie na zadanie „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu 
gminy Barciany”). Zmniejsza się dochody budżetu na 2013 rok o kwotę 500.000,00 zł – w dziale 
900  rozdział  90002  opłata  za  gospodarowanie  odpadami  w  wysokości  500.000,00  zł  (opłata 
śmieciowa). Następnie omówiła zwiększenia i zmniejszenia po stronie wydatków. Poinformowała, 
że zwiększa się wydatki budżetu na kwotę 510.233,62 zł, w tym dział 900 rozdział 90017 § 6210 
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dotacje  celowe  z  budżetu  na  finansowanie  lub  dofinansowanie  kosztów  realizacji  inwestycji 
zakładów budżetowych w kwocie 325.606,30 zł (zadania inwestycyjne, całość realizowana przez 
ZGKiM), z tego 74.066,30 zł na budowę oczyszczalni przydomowych w Suchawie i Główczynie, 
860,00  zł  na  uzbrojenie  działek  budowlanych  w  sieć  wodno-kanalizacyjną  i  drogę  osiedlową 
w Skierkach  (nadzór  inwestorski0,  680,00  zł  na  przebudowę  kanalizacji  sanitarnej  wraz 
z przepompownią  plac  przy GOK (nadzór  inwestorski),  250.000,00  zł  na  doposażenie  ZGKiM 
w sprzęt  komunalny  (50.000,00  zł  –  samochód  ciężarowy  wywrotka,  100.000,00  zł  –  zakup 
ciągnika ze sprzętem do utrzymania chodników oraz 100.000,00 zł – zakup ciągnika do zimowego 
utrzymania  dróg).   W  dziale  010  rozdział  01010  § 6050  zwiększono  wydatki  inwestycyjne 
jednostek  budżetowych  o  kwotę  461,00  zł  (różnica  z  uzbrojenia  działek  budowlanych  w  sieć 
wodno-kanalizacyjną  w  Skierkach  –  dodano  do  dokumentacji  i  budowa  sieci  wodociągowej 
Skandawa-Frączkowo).  W  dziale  851  rozdział  85154  zwiększono  środki  na  zadaniu 
przeciwdziałanie  alkoholizmowi o kwotę 7.000,00 zł  (środki przeniesione z zadania zwalczanie 
narkomanii). W dziele 750 rozdział 75095 – pozostała działalność dokonano zwiększenia o kwotę 
22.500,00  zł  (z  dochodów  własnych  kwoty  z  działu  756).  W  dziale  900  rozdział  90002  – 
gospodarka odpadami zwiększono środki o kwotę 24.666,32 zł (promesa z WFOŚiGW na zadanie 
„Usuwanie  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  gminy  Barciany)  oraz  130.000,00  zł 
na gospodarowanie odpadami. Następnie Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz powiedziała, że wydatki 
budżetowe zmniejsza się na kwotę 463.067,30 zł, w tym: dział 600 rozdział 60013 § 6300 – pomoc 
finansowa w kosztach drogi wojewódzkiej w kwocie 30.000,00 zł (dotacja dla ZGKiM), rozdział 
60014 § 6300 – pomoc finansowa w kosztach przebudowy drogi powiatowej w kwocie 200.000,00 
zł (dotacja dla ZGKiM), rozdział 70095 § 6050 – budowa oczyszczalni przydomowych w Suchawie 
i Główczynie w kwocie 74.066,30 zł (dotacja dla ZGKiM), rozdział 75095  § 6050 – uzbrojenie 
działek  budowlanych  w  sieć  wodno-kanalizacyjną  i  drogę  osiedlową  w  Skierkach  w  kwocie 
2.001,00 zł (dotacja dla ZGKiM), rozdział 75023 § 6060 – zakup samochodu osobowo-towarowego 
dla  UG  Barciany  w  kwocie  20.000,00  zł  (dotacja  dla  ZGKiM),  dział  851  rozdział  85153  – 
zwalczanie  narkomanii  w  kwocie  7.000,00  zł  (przeniesiono  na  rozdział  przeciwdziałanie 
alkoholizmowi), dział 926 rozdział 92604 § 6050 – wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 
w kwocie 130.000,00 zł.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie. 
Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2013-2029 oraz projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych – 7 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekty obydwu uchwał.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  – Anna Witkowska – 7 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekty obydwu uchwał.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
– 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekty obydwu uchwał.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas podziękowała 
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały 
w sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Barciany na  lata  2013-2029 i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13 radnych 
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było (uchwała 
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stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok i poddała go pod głosowanie. 
W głosowaniu  jawnym 13 radnych głosowało  za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw 
i wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  9. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości  gruntowej  położonej  w  Barcianach  na  rzecz  Warmińsko-Mazurskiego  Oddziału 
Straży Granicznej w Kętrzynie. Poprosiła o zabranie głosu Wójta Gminy – Pana Ryszarda Kozyrę.

Wójt  Gminy – Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  Straż Graniczna  w latach  2006-2010 planowała 
budowę nowej placówki, podejmowane były próby znalezienia odpowiedniego terenu pod budowę. 
W  tym  roku  temat  powrócił.  Po  przedstawieniu  propozycji  Straż  zadecydowała,  że 
najkorzystniejszym terenem będzie działka przy ulicy Ogrodowej. Decydowały dostęp do mediów i 
położenie działki przy drodze. Straż Graniczna zwróciła się do Wójta – a za pośrednictwem Wójta 
do Rady Gminy – o wyrażenie zgody na przekazanie działki. Dodał, iż zasadą jest, że ze Skarbem 
Państwa tego typu transakcje odbywają się dwustronnie bezpłatnie. W związku z powyższym został  
przygotowany projekt stosownej uchwały. Wójt Gminy zawnioskował o pozytywne zaopiniowanie 
niniejszej uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie. 
Zapytała, czy są pytania do projektu uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych – 7 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  – Anna Witkowska – 7 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
– 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas odczytała  treść  projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości gruntowej położonej 
w Barcianach na rzecz Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Straży Granicznej w Kętrzynie i poddała 
go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Wójta  Gminy 
o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelacje  radnego  Adama  Roberta 
Prokopa.  Powiedział,  że  na  drodze  Gęsiki-Bobrowo,  szczególnie  na odcinku Czaczek-Bobrowo 
gruz jest faktycznie dosyć duży. Przeprosił za utrudnienia i poinformował, że droga zostanie jeszcze 
pokryta pospółką. Następnie podziękował za przypomnienie w kwestii dokończenia remontu drogi 
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Kotki-Błędowo.  W  temacie  oświetlenia  powiedział,  że  są  duże  trudności  we  wszelkich 
uzgodnieniach  ze spółką  oświetleniową.  Gmina  zleciła  wykonanie  dokumentacji  dla  Drogosz, 
Staniszewa, Markławki, Rodel, Kiemławek Wielkich i Błędowa. Pierwsze pozwolenia na budowę 
powinny  być  wydane  na  przełomie  września  i  października.  Niezwłocznie  po  tym  zostaną 
ogłoszone  przetargi  na  realizację  zadań.  Po  określeniu  kosztów  sukcesywnie  przygotowywana 
będzie dokumentacja dla kolejnych miejscowości.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za udzielenie 
odpowiedzi.

Ad  11.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje. Poprosiła o zgłaszanie wolnych wniosków 
i informacji.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powrócił do wniosku, który złożył kilka 
miesięcy  temu.  Chodzi  o  zadrzewienie  placów,  które  nie  nadają  się  do  innej  działalności. 
W Drogoszach jest taki plac przy kościele. Na terenie innych miejscowości z pewnością też są takie 
place. Uważa, że można byłoby dokonywać zalesień. Zaznaczył, że gmina Barciany ma najniższy 
wskaźnik lesistości w całego województwa. Radni czy sołtysi zgłaszaliby takie nieruchomości, a 
fachowiec od zieleni określiłby typ zalesienia. Sądzi, że wydatki na zakup sadzonek nie byłyby 
wysokie. Termin jesieni byłby adekwatny do realizacji tego przedsięwzięcia. Zwrócił się do Wójta z 
prośbą  o  podjęcie  inicjatywy w tej  kwestii.  Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Hansi  Jurgen 
Malecki  poruszył  również  temat  nauczania  w szkołach.  Zwrócił  uwagę  szczególnie  na  wyniki 
nauczania w gimnazjach. Uważa, że wszyscy powinni zastanowić się, jak rozwiązać ten problem. 
Egzamin gimnazjalny skutkuje bowiem decyzją o wyborze szkoły średniej.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Anna  Witkowska 
powiedziała, że we wrześniu temat będzie podejmowany w obrębie Komisji Oświaty. Zaplanowane 
są  spotkania  z  Dyrektorami  Zespołów  Szkół  oraz  Przewodniczącymi  Rad  Rodziców.  Wyniki 
egzaminów nie są  zadowalające.  Zwróciła  jednak uwagę na fakt,  że  uczniowie z dysfunkcjami 
podczas egzaminu mają takie  same warunki  jak pozostali.  Jest  to  jeden z elementów mających 
wpływ na takie wyniki.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  w  III 
kwartale roku zaplanowana jest informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 2012/2013. 
Uważa,  że  zasygnalizowany  problem  powinien  być  przedmiotem  bardzo  wnikliwej  analizy. 
Posiedzenie  Komisji  z  udziałem Dyrektorów będzie odpowiednim momentem na  podjęcie  tego 
tematu. Ogromne zadanie stoi  przed Przewodniczącą Komisji Oświaty,  Kultury,  Sportu i Spraw 
Socjalnych. Dyrektorzy postawili sobie zapewne nowe zadania na nowy rok szkolny. Podziękowała 
Wiceprzewodniczącemu za głos w tej sprawie

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra w kwestii zadrzewienia powiedział, że  słuszną sugestią jest, aby 
zapytać sołtysów, bądź radnych, czy są takie tereny. Zakup sadzonek nie stanowi żadnych kosztów. 
Odnośnie szkół poinformował, że z urzędu zostanie przygotowany raport, a wyniki poszczególnych 
zespołów szkół będą przedmiotem analizy.
  
Ad 12. Wnioski mieszkańców.

Sołtys Sołectwa Ogródki – Karol Wardak poruszył  temat boiska wioskowego i  przyłącza prądu 
do wiaty. Młodzież spotyka się na terenie boiska. Z uwagi na fakt, że mieszka najbliżej, użycza 
prądu. Niegdyś była mowa o liczniku na kartę. Zaznaczył, że obecna sytuacja niesie za sobą wielkie 
niebezpieczeństwo.
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Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział,  że przyjrzy się tej  sprawie.  Zaznaczył,  że formalne 
przyłącze wiąże się z długotrwałymi procedurami. Dodał, że umówi się z Sołtysem w następnym 
tygodniu, aby zastanowić się, jak ten problem rozwiązać, a o wynikach poinformuje Radę.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  podobna 
sytuacja  jest  w  Skierkach,  gdzie  również  istnieje  problem przyłącza  energetycznego.  Poprosiła 
o zajęcie się tą sprawą.

Sołtys Sołectwa Skandawa – Krzysztof  Sobieski zapytał, w jakiej fazie są projekty do modernizacji 
świetlicy sołeckiej w Skandawie.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że przygotowywana jest dokumentacja techniczna. Cały 
obiekt zaplanowany jest w ten sposób, że ma się tam znaleźć remiza, świetlica i pokoje na wypadek 
udzielenia natychmiastowego noclegu w sytuacji pożaru czy innej klęski żywiołowej. W tym roku 
powinna być zrobiona dokumentacja z pozwoleniem na budowę. Dalszy etap realizacji inwestycji 
uzależniony  jest  od  możliwości  pozyskiwania  środków  zewnętrznych.  LGD  kolejny  nabór 
rozpoczyna już w 2014 roku, jednak należy spodziewać się, że konkursy będą ogłaszane dopiero 
jesienią.

Sołtys  Sołectwa  Skandawa  –  Krzysztof  Sobieski  złożył  wniosek  o  remont  drogi  powiatowej 
Skandawa – Silginy. Powiedział, że sprzęt ciężki, który kilka lat temu wywoził drzewo, uszkodził 
nawierzchnię i od tamtej pory jest problem.

Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  wniosek zostanie  przekazany do Zarządu Dróg 
Powiatowych.

Ad 13. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  powiedziała, że na jej ręce 
wpłynęło  pismo  od  Prezesa  Mołtajńskiego  Stowarzyszenia  Aktywności  Lokalnej  „Nadzieja” 
z prośbą o odczytanie go podczas sesji. Odczytała treść pisma.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  ustawa  o  działalności  pożytku  publicznego  i 
wolontariacie  stanowi,  iż  niektóre zadania gmina może powierzyć organizacjom pozarządowym 
poprzez ogłoszenie konkursu. Z uwagi, iż są to pieniądze publiczne, konkurs rozstrzygany jest przy 
pomocy Komisji.  Komisja  jest  czynnikiem ludzi  z  organizacji  pozarządowych i  przedstawicieli 
urzędu.  Komisja  dokonuje  oceny  za  pomocą  punktacji.  W tym  przypadku  żaden  z  członków 
Komisji  nie   przyznał  złożonym  ofertom  więcej  niż  41  punktów.  Zachęcił  stowarzyszenia  do 
pozyskiwania  środków  z  innych  źródeł.   Stwierdził,  że  w następnym  roku  zweryfikuje  skład 
Komisji  i  zostanie  ona  dość  znacząco  przebudowana.  Dodał,  że  nie  ma  zastrzeżeń  do  pracy 
Komisji. 

Radny  Bogusław  Biedrawa  powiedział,  że  jako  Stowarzyszenie  Twórców  Warmii  i  Mazur 
z Olsztyna, którego jest prezesem, gościł w ubiegłym tygodniu gości z Estonii. Podziękował Pani 
Dyrektor  GOK  za  gościnność  i  Panu  Wójtowi  za  zaproszenie.  Dodał,  że  goście  byli  bardzo 
zachwyceni gminą.

Prezes OSP Drogosze – Henryk Sznip przekazał Radnym podziękowania i upominki za włączenie 
się do akcji na rzecz ufundowania sztandaru dla OSP w Drogoszach.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że OSP Drogosze zostało włączone do KSRG. Dodał, 
że  Kętrzyn  przeżył  w  ostatnim  czasie  katastrofę  –  zostało  zalane  archiwum  oddziału  Straży 
Granicznej. Strażacy ochotnicy z  Drogosz brali  udział  w akcji.  Na ręce Komendanta PSP oraz 
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Wójta wpłynęło podziękowanie od Komendanta Oddziału SG. Pogratulował strażakom.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zaprosiła  na  festyn 
do Skierek, który odbędzie się pod hasłem „Historia kołem się toczy”.

Więcej spraw nie zgłoszono.
                                                                                                                                                               
Ad 14. Zakończenie obrad.     

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem 
porządku  obrad  XXXII  sesji  Rady Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  14.00,  dziękując 
wszystkim za udział.

      Przewodnicząca Rady Gminy

Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant: Anna Niska
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